
 

 
Platform BO Platform Ruimte 

Voorzitter Esther Rommel 

Overleg Bestuurlijk Overleg Platform Ruimte 

Datum 14 maart 2024 

Locatie MRA Bureau Amsterdam Noord  

Tijd 11:00-13:00 (incl. lunch) 
 

1. Opening, vaststellen agenda      11:00 

Aanwezigen: 

Gedeputeerde Esther Rommel, Provincie Noord-Holland; Voorzitter 

Wethouder Floor Roduner, gemeente Haarlem; deelregio Zuid-Kennemerland 

Wethouder René Tuijn, gemeente Zaanstad; deelregio Zaanstreek-Waterland 

Wethouder Floor Gordon, gemeente Amstelveen; deelregio Amstelland-Meerlanden 

Wethouder Ali Bal, gemeente Beverwijk; deelregio IJmond 

Bea de Buisonjé; lid Dagelijks Bestuur Waterschap Amstel Gooi en Vecht; 

vertegenwoordiging Waterschappen 

Wethouder Hugo Bellaart; gemeente Gooise Meeren; deelregio Gooi en Vechtstreek 

Wethouder Julius Lindenbergh, gemeente Almere; deelregio Almere-Lelystad (via teams) 

Wethouder Piet van Dijk, gemeeten Lelystad; deelregio Almere-Lelystad 

Gedeputeerde Jan de Reus, provincie Flevoland 

Wethouder Reineir van Dantzig, gemeente Amsterdam 

Wethouder Pascal Verkroost, gemeente Purmerend; deelregio Zaanstreek-Waterland 

Wethouder Jurgen Nobel, gemeente Haarlemmermeer; deelregio Amstelland-Meerlanden 

 

Ambtelijk aanwezig: 

Els Meines tbv ondersteuning 

Jan Jaap Visser; coördinator BO Leefomgeving tbv toelichting agendapunt 4 

Emiel Reiding; directeur MRA 

Brigitte Velthuis; secretaris platform Ruimte 

 

Gasten tbv agendapunt 5:  

Daan Zandbelt (De Zwarte Hond) 

Annius Hoornstra (The Positive lab) 

Enno Gerdes (Rebel) 

 



 

2. Mededelingen         11:05 

Wethouder Lindenbergh deelt mee dat dit zijn laatste keer zal zijn bij het BO, aangezien 

de VVD uit de coalitie is gestapt.  

Esther Rommel deelt mee dat het Ruimtelijk Voorstel  (RV)  van de province Noord-

Holland is vrijgegeven voor de inspraak. Op de vraag of er behoefte is aan een extra BO 

t.b.v het RV wordt instemmend gereageerd vanuit de Noord-Hollandse bestuurders. 

Provicne Flevoland is klaar met het traject en heeft het al aanboden aan het rijk. Voor 

het Noord-Hollandse deel van de MRA zal via province Noord Holland (PNH) een 

bestuurlijk overleg worden ingepland tbv het RV van PNH.  

 

3. Vaststellen conceptverslag BO Ruimte 14 december 2024   11:10 

Het BO Ruimte heeft ingestemd met het conceptverslag van het BO van 14 december 

2023. Voor de volgende agenda’s en verslagen is het verzoek om de aan/afwezigen ook te 

vermelden.  

 

4. Voorbereiding en coördinatie BO Leefomgeving/MIRT 2024  11:15 

Het Rijk en decentrale overheden voeren ieder voorjaar een strategisch gesprek in 

het BO Leefomgeving (BOL) in opmaat naar het BO MIRT. De focus zit meer op de 

ruimtelijke- en verstedelijkingsvraagstukken, en wat minder op mobiliteit. Het 

aankomende BOL staan de volgende onderwerpen op de agenda: 

- de provinciale voorstellen en de Uitvoeringsagenda NOVEX MRA  

- voortgang WOMO-afspraken 

- energieleveringszekerheid, groen in en om de stad 

- vervolg herprioritering Mobiliteitsfonds weg en spoor 

- landelijke aanpak mobiliteitstransitie  

- meerjarig uitvoeringsagenda fiets.  

De kabinetsformatie is nog aan de gang en is nog onzeker of het BOL met 

demissionaire bewindspersonen plaatsvindt of missionaire bewindspersonen. 

 

Op 23 april is er een strategisch BO van alle platforms samen; dit wordt via een 

strategisch DO van de drie platforms op 16 april voorbereid.  

Bij dit strategisch overleg in april zal de notitie t.b.v de voorbereiding verder worden 

aangescherpt.  

 



 

5. Opdracht De Zwarte Hond: Spanning inzichtelijk maken bij ruimtelijke keuzes 

binnen de MRA             

11:25 

Vorig jaar is akkoord gegeven voor deze opdracht. U heeft daarbij de volgende 
voorwaarden gesteld: 
- Er wordt geen nieuw beleid of visie opgeleverd, maar gebruik gemaakt van het 

materiaal dat er al ligt zoals het Verstedelijkingsconcept (ontwikkelperspectief 
NOVEX MRA), de verschillende NOVEX-trajecten en de provinciale ruimtelijke 
voorstellen. Bestaande afspraken staan. 

- De ruimtelijke dilemma’s moeten duidelijker worden.  
In december is deze opdracht gegund aan bureau De Zwarte Hond/Rebel/The 
Positive Lab. In dit BO Ruimte leggen ze het resultaat voor. Directeur MRA Emiel 
Reiding heeft punt  zal dit inleiden. 
 

Er lopen veel trajecten naast elkaar, we moeten de opgaven confronteren om de 

spanningen in beeld te brengen, zodat we vanuit die spanningen toch de nodige keuzes 

kunnen maken. We kunnen niet alles, maar we kunnen wel slim combineren.  

 

1. Het BO Ruimte heeft kennisgenomen van het resultaat van de opdracht 

“Spanningen Ruimtelijke Keuzes” van bureau De Zwarte Hond/Rebel/The Positive 

Lab. Er is hiermee voldaan aan de opdracht. 
 

2. Het BO ruimte heeft kennisgenomen van: 
a) Deel I van de presentatie: De methodiek.  
b) Deel II van de presentatie: De redeneerlijnen. Met die notie dat de 

redeneerlijnen die nu in presentatie zijn weergegeven worden niet als 
absoluut gezien; gemaakte afspraken blijven staan. 
De redeneerlijnen moeten ons gaan helpen mbt discussies, om te komen tot 
keuzes. Gedurende dit traject zijn de spanningen naar voren gekomen.  
Vanuit de waterschappen is water een aandachtspunt dat zou meer naar 
voren mogen komen. Ambtelijk moet er nog een ronde komen om de inhoud 
en de scherpte er juist in te krijgen en de dilemma’s op tafel. Dat is een 
aandachtspunt voor een vervolgtraject.  

 
c) Op de vraag of deze methodiek kan helpen om uiteindelijk keuzes te gaan 

maken bij de ruimtelijke opgaven, is het antwoord ja. Het zijn goede 
bouwstenen om te komen tot redeneerlijnen. De redeneerlijnen kunnen 
vervolgens helpen om de spanning verder inzichtelijk te maken. Het moet 
dan zo worden weergeven dat het kan worden vertaald naar bestuurlijke 



 

keuzes. Aandachtspunt is welllicht nog hoe de lijn naar het democratische 
proces kan worden gelegd. 

 
Op de vraag of en hoe er vanuit het platform ruimte verder wordt gegaan 
met een vervolgtraject is het antwoord dat er wel een vervolg moet komen, 
zonder dat we dingen dubbelop doen. De opgaven binnen de MRA moeten 
we gaan confronteren dmv het verder uitwerken van de 
Verstedelijkingsstrategie, via de methodiek punt  a en dan vanuit  het 
persepectief wonen-werken-pendel/mobiliteit ; dat wordt het centrale 
uitgangspunt voor de verdere specificering. Landschappen kunnen we apart 
houden, die zijn belangrijk, maar die kun je voor nu hierbij parkeren.  
Het raakt dan ook de lijn die we net in het gesprek hadden bij het vorige 

agendapunt tbv voorbereiding op het BOL.  
Vanuit het platform ruimte zal een voorstel worden uitgewerkt. Dit zal voorstel 

zal ambtelijk worden afgestemd. 

 

 

6. MRA Agenda 2025 – 2028       12:25 

De 80% versie van de MRA-agenda ligt voor ter bespreking. Op 28 februari is deze 

MRA-agenda besrpoken in MRA Bestuur. Hierin is wel/niet ingestemd om de agenda 

door te zetten naar de MRA AV waar deze in de vergadering van 22 maart zal 

worden besproken.   

 

Het BO Ruimte:   
- Herkent veel van de ambities, maar herkent zich niet geheel in de gestelde 

ambities zoals die zijn geformuleerd in de MRA Agenda vanuit ruimte.  Er wordt 

niets gezegd over landschap, ook wordt ‘groen en blauw’ niet genoemd. Bij 

ambitie 5 komen deze onderwerpen niet of nauwelijks terug. Zorgen worden 

geuit mbt het uit beeld verdwijnen, terwijl we het er toch uitvoerig over hebben 

gehad. Vanuit de waterschappen is de vraag in hoeverre de waterrobuustheid 

er nu goed in staat. Waar komt dat terug?  We zijn er 4 jaar mee bezig geweest 

om het op tafel te krijgen en het lijkt nu weg te zijn. Het voelt als een stap 

terug. Houd er rekenening mee dat we echt moeten kijken hoe we daarmee om 

gaan. Het is een noodzaak om dat te blijven noemen.  

Ook wordt aandacht gevraagd voor de gezonde leefomgeving in combinatie 

met de ruimtelijke keuzes wordt gemist. 



 

Aandachtspunt mbt landschap is dan wel dat dit betekent dat er capaciteit 

moet worden geleverd, het vraagt ambtelijke inzet van eenieder. 

Verder vinden de leden van het BO ruimte het goed dat de agenda flink is 

ingekort, het is nu meer een agenda op hoofdlijnen. Het risico hiervan is wel dat 

we hard de strijd moeten aangaan voor de onderwerpen in de 

uitvoerinsprogramma’s.  

Een ambtelijke check op de kritische punten zou nog goed zijn voordat het naar 

de raden en staten gaat. Voor de 100% versie zou het wel fijn zijn dat de 

platforms kunnen meelezen, ook ambtelijk (AO, DO);  dat is nu niet het geval 

geweest.   

 

Wel een compliment ook! Er ligt een goede agenda. 

 

- is akkoord om samen met de platforms Economie en Mobiliteit de ambities uit 

de MRA-agenda uit te werken in Meerjarige Uitvoeringsprogramma’s. De 

uitvoering ligt uiteindelijk bij de platforms. 

In de uitvoeringsagenda’s helder aangeven wat gemeenten doen, wat de 

provincies doen en wat de MRA doet. Nav de voorbeelden die zijn toegevoegd 

wordt aangegeven dat we vanuit de MRA geen woonzorg visie gaan opstellen. 

Dat is aan de gemeenten dan wel provincies. Niet aan de MRA. Acties die bij 

gemeenten en provincies zijn belegd gaan we niet vanuit de MRA doen. De 

MRA kan het best de verbindende rol spelen. In Flevoland is er de zorgtafel, 

vandaaruit wordt er gewerkt aan de woonzorg visie. 

 

- is akkoord om de uitkomsten van bovenstaande twee bespreekpunten, samen 

met de platforms Economie en Mobiliteit, als reactie aan de leden van de MRA 

AV door te geven.  

 

7. Circulaire economie          12:45 

Het programma Circulaire Economie is formeel onderdeel van het Platform 
Economie en staat daar regelmatig op de agenda. Vanuit dat Platform wordt ook 
het budget voor de inzet op circulaire economie beschikbaar gesteld. Genoemde 
thema’s uit de Uitvoeringsagenda hebben echter evenzeer duidelijke raakvlakken 
met het Platform Ruimte, vnadaar ook dat wethouder Gordon, als lid van het BO 



 

Ruimte, samen met wethouder Berkhout als bestuurlijk trekker van de MRA inzet op 
circulaire economie.  
 

Het BO ruimte heeft kennisgenomen van de inhoud van de MRA Uitvoeringsagenda 

Circulaire Economie voor 2024.  

De thema’s circulaire gebiedsontwikkeling en circulair inkopen zijn verbonden met het 

Platform Ruimte. Het gaat veel over inkoop; maar het gaat ook erg veel over ruimte 

Er is veel ruimte nodig voor hergebruik. Het is een onderbelicht thema bij dit platform.  

We moeten een keer meer visionar over dit onderwerp spreken en wat meer 

eingenaarschap creëren. 

De sugggestie wordt gegeven om  samen met het BO economie een werkbezoek te 

doen. Het platform ruimte kan ook een op locatie vergaderen. 

 

Overeenkomst/convenant van PNH mbt circulair bouwen zal worden gedeeld bij het 

verslag. 

 

8. Rondvraag en sluiting       12.57 

Vergadering gesloten. 

 


